
K vyjádření pana poslance Kalouska:

Vezmu to popořadě:

1) Bývalý mnohaletý ministr financí včera uvedl, že jsem prodal svoje společnosti své vlastní firmě a cituji 
“díky tomu ta firma za tuto akvizici mohla o těch 748 milionů snížit daňový základ v odpisech a dávat o to
méně státnímu rozpočtu”.

Je naprostý nesmysl, že by si firma mohla snížit daňový základ o hodnotu nakoupené společnosti.

Nevím, co je horší, i) že to bývalý mnohaletý ministr financí neví nebo ii) že úmyslně lže.

Pokud by Vás zajímalo,  proč si není možné o cenu nakoupených akcií  snížít  základ daně, stačí se
podívat do zákona o daních v příjmů – do paragrafu 25.

2) Firmy jsem nepořídil  z  neznámých prostrředků.  Jako jediný  politik  v  České republice jsem zveřejnil
daňová přiznání za posledních 20 let. Já skutečně nemám co skrývat. Pořád čekám, až se ke mě někdo
z kolegů předsedů parlamentních stran přidá.

3) Firmy jsem prodal za cenu, kterou určil soudem jmenovaný znalec.

4) Prodej firem v letech 2009-2011 nemohl mít  s dluhopisy naprosto nic společného. Je to další lež.

5) Dluhopisy byly  vydány v  roce  2012 po  úspěšné propagační  akci  ministerstva  financí  pod  vedením
mnohaletého ministra financí. V tento rok byly vydány stovky emisí v celkové hodnotě stovek miliard
korun. Každý se může podívat do registru těchto dluhopisů...na úrokové sazby 15% atd.

6) Možná by mnohaletý ministr financí mohl vysvětlit,  proč když držím 100 dluhopisů v nominále jedna
koruna a jeden dluhopis v nominále 100 korun, platím jinou daň. Tímto nesmyslným pravidlem a jeho
autorem bychom se skutečně měli zabývat. Pokud zákon takové pravidlo obsahuje, emitenti dluhopisů
ho samozřejmě využijí. Ostatně jim to veřejně radil tehdejší náměstek ministra financí pan Minčič.

7) V roce 2012 nebyl u desetiletých korporátních dluhopisů úrok ve výši 6% neuvěřitelně vysoký a netržní.
To pochopí každý, kdo o financích něco ví. Měl by to pochopit i bývalý ministr financí. 

8) Tržní výše úroku byla navíc ověřena znalcem.

9) Agrofert jsem roky vlastnil transparentně jako fyzická osoba. Žádný Kypr, Holandsko, různé ostrovy jako
kamarádi  mnohaletého ministra  financí.  Nyní  vlastní  Agrofert  český svěřenský  fond.  Nikdy jsem se
neskrýval za nepřehledné zahraniční struktury. Nemám k tomu žádný důvod.

10) A úplně na závěr: transakce mezi mnou a Agrofertem si každý může vyhledat ve výroční zprávě na
internetu. Všechno je veřejné a transparentní. Nezveřejněné prodeje akcií osvobozené od daně se však
v minulosti využívaly k pochybným transakcím. První věc, kterou jsem proto jako ministr financí zavedl,
bylo právě hlášení příjmů osvobozených od daně správci daně (pokud přesahují 5 miliónů Kč). Možná
proto se někteří potrefení ozývají…


